



簷間戴勝飛 DVD Hoopoes in Kinmen Residence (DVD)

Author / 梁皆得 Chiei-de Liang

Publisher / 金門國家公園管理處 Kinmen National Park Headquarters

在終年留棲的佛法僧鳥類中，戴勝是與人類關係最密切的一種鳥。本片費時數年，完整紀錄戴勝之生活史與行為，包含外形、羽色特徵、棲地、食性、覓食行為、巢洞的選擇、求偶交配、巢洞內孵蛋、育雛行為等各種生態行為，是極具參考價值，並推廣金門鳥類生態資源之紀錄影片。

Among all the order Coraciiformes, which are perennial resident birds, hoopoes are the most closely interactive ones with humans. With several years of production, this film is a complete documentation of the life and behaviors of hoopoes, including their appearances, traits of feathers, habitats, eating habits, preying patterns, decision in choosing a nest, mating, hatching, breeding, etc. As a valuable reference, this documentary promote the knowledge of ecological resources of birds in Kinmen.

雲遊玉山 Roaming on Clouded Yushan

Author / 李臺軍 Tai-jun Li

Publisher / 玉山國家公園管理處 Yushan National Park Headquarters

作者為服務玉山氣象站之資深經驗工作者，藉由書籍介紹雲的成因變化，將平時觀測紀錄藉由影像拍攝方式，讓國人對玉山氣象以更深一步認識。本書分成兩冊，本冊內容兼具氣象常識教育及觀測作業概述，別冊則以輕鬆方式蒐集玉山四季雲景及淺談大氣攝影經驗，是喜好從事野外活動者實用的參考書籍。

As a senior worker serving in Yushan Weather Station, the author introduces the forming of clouds through images photographed during daily observations to make weather in Yushan better known to fellow Taiwanese. The set comes as two volumes, with the main volume elaborating on meteorological knowledge and how weather observations are all about, and the additional volume giving a light talk on Yushan's clouds in different seasons and meteorological photography. It is an excellent reference book for those who love the wild nature.



雪霸國家公園哺乳動物圖說 A Monograph of Mammals in Shei-Pa National Park

Author / 林良恭 Liang-kong Lin Publisher / 雪霸國家公園管理處 Shei-Pa National Park Headquarters

開章為哺乳動物概說，讓讀者對哺乳動物之特徵與型態先有所認識；再介紹哺乳動物的命名來由；接著再將園區內哺乳動物分為蝙蝠、小型哺乳動物、松鼠（飛鼠）與中大型哺乳動物等類，以相關圖片、林松霖老師精采的生態插畫與詳盡的文字說明，讓讀者進一步了解雪霸國家公園內多樣豐富的物種生態。

The book starts with an introduction of mammals on their appearance traits, and then explains how the naming of mammals works, followed by a categorized demonstration of different mammals in the Park, such as bats, little mammals, squirrels and middle/large mammals. It provides photos, colorful illustrations drawn by Lin-song Lin, and detailed descriptions to help readers better understand the ecology of the rich species in Shei-Pa National Park.